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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 21 grudnia 2020 r. w Urzędzie Miejskim                      
w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1200, a zakończono o godz. 1515 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   

i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 
1) Stryszyk Eugeniusz – Przewodniczący Komisji, 

2) Rekowski Eugeniusz, 
3) Januszewski Bogdan. 

 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik  

4) Buda Dorota – Inspektor ds. profilaktyki i zdrowia 
5) Krajewska Daria - Inspektor 

 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego               

i Ochrony Przeciwpożarowej Eugeniusz Stryszyk. Następnie przedstawił 

porządek posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Miejsko – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 
Krajeńskim na rok 2021.  

2. Zmiany w WPF. 

3. Zmiany w budżecie na rok 2020.  
4. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

5. Projekt budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021. 
6. Wyznaczenie obszaru i granic Aglomeracji Kamień Krajeński. 
7. Pozostałe projekty uchwał.  

        
 II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Miejsko – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 
Krajeńskim na rok 2021.  
 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor ds. profilaktyki Dorota 

Buda, informując, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką                  

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniem 

narkomanii należy do zadań własnych gminy. Realizacja zadań prowadzona 

jest w postaci Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021. 

Podstawę prawną przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Kamień Krajeński na rok 2021 stanowi ustawa z dnia 26 

października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi, art.10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.                                

o przeciwdziałaniu narkomanii oraz ustawa z dnia 11 września 2019 r.                  

o zdrowiu publicznym. Wymienione akty prawne tworzą spójny system 

umożliwiający samorządom terytorialnym prowadzenie lokalnej polityki 

wobec alkoholu i narkotyków, a także wyznaczają konkretne zadania                      

i wskazują środki na ich realizację.  

Podkreśliła, że konsumpcja alkoholu ma istotny wpływ na zdrowie 

fizyczne i psychiczne zarówno jednostek jak i rodziny, a jej konsekwencje 

dotyczą nie tylko osób pijących szkodliwie, ale wpływają na całą populację. 

Zwróciła uwagę na to, że przyjęcie przez Radę Gminy wymienionego 

Programu przyczyni się do efektywnego prowadzenia działań, mających na 

celu ograniczenie spożycia napojów alkoholowych i używania narkotyków, 

zmianę struktury ich spożywania, jak również do inicjowania i wspierania 

przedsięwzięć w zakresie profilaktyki uzależnień, rozwiązywania problemów 

alkoholowych i narkomanii. 

Następnie omówiła również działania, które podejmowane były w 2020 

roku (sprawozdanie z działalności). 

 

Radny Bogdan Januszewski zapytał czy pieniądze, które zostały 

przeznaczone na wycieczkę w góry dla rodzin z problemami alkoholowymi 

zostaną przeniesione na 2021 rok. 

 

Odpowiedzi udzieliła Inspektor Dorota Buda informując, że pieniądze 

na wycieczkę zostaną zabezpieczane na 2021 rok. Podkreśliła, że planuje 

zrealizować wycieczkę, ale posiada pewne obawy dotyczące panującej 

sytuacji.   

 

Przewodniczący komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał jak długo trwa 

procedura skierowania osoby uzależnionej na leczenie odwykowe. 
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Inspektor Dorota Buda poinformowała, że jeżeli osoba uzależniona nie 

spożywa alkoholu przez 10 dni to w ciągu tygodnia trafia na leczenie 

odwykowe. 

 

Radny Eugeniusz Rekowski zapytał czy w związku z panującą sytuacją 

przybyło w gminie osób zmagających się z problemami alkoholowymi.  

 

Inspektor Dorota Buda udzieliła odpowiedzi, że pomimo panującej 

pandemii działania komisji alkoholowej są w pełni realizowane, a leczenia 

odwykowe dochodzą do skutku. Wyjaśniła, że aktualnie w sądzie toczą się 

dwa postępowania dotyczące leczenia. 

 

Radny Bogdan Januszewski poprosił o wyjaśnienie kwestii, czy 

prowadzone są badania, dlaczego niektóre osoby po leczeniu odwykowym 

wracają do spożywania alkoholu. 

 

Odpowiedzi udzieliła Inspektor Dorota Buda informując, że badania 

pod tym względem nie są prowadzone, a  niektóre osoby pomimo dołożenia 

wszelkich starań i poddaniu się leczeniu nie radzą sobie z tym problemem. 

Stwierdziła, że osoby te nie mają w sobie tyle samozaparcia by wytrwać                 

w trzeźwości. 

 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk podziękował Inspektor 

Dorocie Buda za przedstawienie tematu oraz zaangażowanie w pracę.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Ad.I.2. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2020r. 
Planowane na rok 2020 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą: 

-dochody ogółem –37.677.058,53zł, 
-wydatki ogółem –38.939.058,53zł. 

 
Radny Bogdan Januszewski zwrócił uwagę na terminy realizacji 

inwestycji dotyczącej drogi w Dużej Cerkwicy. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn wyjaśnił, że Fundusz Dróg Samorządowych nie 

został jeszcze podzielony.   
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Radny Bogdan Januszewski poinformował, że wróci do tematu przy 

omawianiu budżetu gminy Kamień Krajeński.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Ad.I.3. Zmiany w budżecie na rok 2020.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

         W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat segregacji 

odpadów.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski nawiązał do poprzedniej rozmowy 

radnych, dotyczącej podwyżki cen za wywóz odpadów komunalnych. 

Podkreślił, że zgormadzone środki muszą zostać wykorzystane na cele 

zgodnie z przyjętym założeniem.  

 

         Radny Bogdan Januszewski odniósł się do segregacji śmieci w blokach 

w Dużej Cerkwicy. Zaznaczył, że każdy blok miał otrzymać swoje pojemniki 

na odpady komunalne, ponieważ panuje tam bałagan. Poprosił Pana 

Burmistrza o rozwiązanie tego problemu wraz z rozpoczęciem nowego roku. 

Wyraził również swoje niezadowolenie, że w odpadach segregowanych  

dopuszcza się możliwość od 5 do 10 % dorzucenia innego rodzaju odpadów, 

przez co segregacja mija się z przyjętym założeniem. 

       

       Radny Eugeniusz Rekowski nawiązał do rządowego planu wprowadzenia 

podatku od plastiku.  

 

         Burmistrz Wojciech Głomski udzielił odpowiedzi, że problem                          

z gromadzeniem się plastiku jest spory i należy podjąć działania w celu 

zadbania o środowisko. Stwierdził, że podatek od plastiku może zostać                  

w przyszłości wprowadzony. 

 

      Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zaznaczył, że powinna 

zostać wprowadzona obniżka za odprowadzanie odpadów komunalnych dla 

rodzin wielodzietnych. 

 

    Burmistrz Wojciech Głomski w odpowiedzi zaznaczył, że ciężką sytuację 

mają przede wszystkim osoby starsze, które muszą się utrzymać z niskiej 

emerytury. 
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Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

  

Ad.I.4. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień 
Krajeński. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował m.in. o tym, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy Kamień Krajeński przygotowana została na lata 2021-2031. Prognoza 

kwoty długu opracowana została do roku, w którym zaplanowana jest spłata 

ostatniej raty kredytu długoterminowego zaciągniętego na pokrycie deficytu  

z roku 2021 oraz spłatę kredytów zaciągniętych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Ostateczny termin spłaty powyższych 

kredytów i pożyczek zaplanowany jest na 2031 r. Przy opracowywaniu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński jako podstawowe 

zostały wykorzystane wskaźniki makroekonomiczne zawarte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Państwa jak również wytyczne dotyczące założeń 

makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego opracowanych przez Ministerstwo 

Finansów. W niektórych latach zostały również wprowadzone indywidualne 

przeliczenia w zależności od decyzji finansowych wprowadzonych dla 

budżetu Gminy Kamień Krajeński. 

         

       Radny Bogdan Januszewski zapytał czy w związku z panującym 

lockdownem Gmina otrzyma rekompensatę z rządu za poniesione straty  tak 

jak miało to miejsce w przypadku przedsiębiorców. 

 

    Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że Gmina otrzymuje rekompensatę 

kosztów za poniesione straty z Funduszu Inwestycji Rządowej. 

 

     Radny Bogdan Januszewski zapytał również o terminy realizacji spłaty 

odsetek kredytu w banku. 

 

      Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że środki na spłatę odsetek zostały 

zgromadzone i nie będzie konieczności zaciągania kolejnego kredytu. 

 

    Radny Eugeniusz Rekowski zapytał czy z racji zdalnego nauczania zostały 

zaoszczędzone środki finansowe przeznaczone na transport uczniów do 

szkoły.  

  

     Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że oszczędności z tego tytułu 

(50.000 zł) przeznaczone zostały na remonty szkolnych autobusów. 

Zaznaczył również, że cały czas dowożone są dzieci do szkół specjalnych. 

 



6 
 

       Radny Eugeniusz Rekowski zapytał także czy w związku z pandemią, 

rolnicy mogą ubiegać się o ulgi w podatku rolnym. 

 

      Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk w odpowiedzi poinformował, 

że Agencja Rynku Rolnego udzieliła pomocy rolnikom szczególnie dotkniętym 

kryzysem COVID-19. Zaznaczył, że pomoc otrzymali tylko producenci trzody 

chlewnej, bydła i innych zwierząt gospodarskich, natomiast rolnicy 

uprawiający tylko produkcję roślinną nie otrzymali wsparcia. 

 

     Burmistrz Wojciech Głomski zakomunikował, że ulga w podatku rolnym 

w Urzędzie nie zostanie wprowadzona, ze względu na przekroczenia de 

minimis.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja                      

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.   

 

Ad.I.5. Projekt budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn informując, iż budżet na 2021 rok jest to zestawienie 
przewidywanych dochodów i wydatków obejmujących okres roczny. Budżet 

określa możliwości rozwoju gospodarczego w danym roku. 
 

Następnie wywiązała się dyskusja na temat inwestycji drogowych. 

 
          Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk poruszył temat ulicy 

Polnej w Kamieniu Krajeńskim. Zastanawiał się czy nie koliduje to                
z planowaną budową obwodnicy Kamienia Krajeńskiego. Odwołał się także 
do planowanej inwestycji na ul. Długiej oraz ul. Kusocińskiego.  

 
        Odpowiedzi udzielił Skarbnik Piotr Gustyn informując, że na ul. Długiej 
oraz ul. Kusocińskiego zabezpieczone zostały środki w budżecie w wysokości 

100.000 zł na odwodnienie oraz kanalizację. 
 

        Radny Bogdan Januszewski wyraził swoje niezadowolenie dotyczące 
braku realizacji obiecanych przedsięwzięć we wsi Duża Cerkwica.  
 

       Skarbnik Piotr Gustyn zaznaczył, że inwestycja dotycząca drogi w Dużej 
Cerkwicy będzie realizowana, a obecnie oczekuje na rozstrzygnięcie                        

z Funduszu Dróg Samorządowego (dofinansowanie).  
 
       Radny Bogdan Januszewski zgłosił także problem realizacji dostaw 

tłucznia od przedsiębiorstwa handlowo-usługowego.  
 
      Burmistrz Wojciech Głomski zaznaczył, że umowa została nawiązana              

z inną firmą z Torunia. 
 

    Radny Bogdan Januszewski złożył wniosek dotyczący wykreślenia 
inwestycji związanej z adaptacją pomieszczeń Posterunku na Klub Seniora. 
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Stwierdził, że przedsięwzięcie to mogłoby zostać realizowana w późniejszym 

terminie. 
 

       Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że nie będzie wówczas 
inwestycji w Radzimiu, ponieważ jest to ściśle powiązane. 
 

    Radny Bogdan Januszewski zaznaczył również, że z racji wieku, seniorom 
będzie ciężko wejść po schodach. 

 
        Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że podczas modernizacji 
budynku zaplanowana została także budowa windy, co ułatwi poruszanie się 

osobom starszym po obiekcie. 
 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 2 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się (B. Januszewski).  

 
Ad.I.6. Wyznaczenie obszaru i granic Aglomeracji Kamień Krajeński. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 

Daria Krajewska. Poinformowała, że Aglomeracja Kamień Krajeński została 

wyznaczona uchwałą Nr XII/279/15 Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego z dnia 28 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Kamień Krajeński (Dz. Urz. Woj. Kuj. -Pom. z 2015 r., poz. 2986). Zgodnie            

z Uchwałą Nr XII/279/15 Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego                

z dnia 28 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Kamień 

Krajeński wyznaczono Aglomerację Kamień Krajeński o równoważnej liczbie 

mieszkańców (RLM) 4.960 z oczyszczalnią ścieków zlokalizowaną na terenie 

miasta Kamień Krajeński, której obszar obejmuje miejscowości: Kamień 

Krajeński, Dąbrówka (część miejscowości), Duża Cerkwica (część 

miejscowości), Mała Cerkwica (część miejscowości), Radzim, Orzełek (część 

miejscowości), Obkas (część miejscowości). 

Po przeprowadzonej weryfikacji obszaru i granic aglomeracji Kamień 

Krajeński stwierdzono niezgodność RLM dotychczas obowiązującej 

aglomeracji z RLM rzeczywistym aglomeracji oraz konieczność zmiany 

zakresu terytorialnego obszaru dotychczasowej aglomeracji (zmianę obszaru    

i granic aglomeracji) ze względu na uwarunkowania, wynikające z obecnej 

sytuacji w zakresie istniejącego systemu kanalizacji zbiorczej oraz 

zweryfikowane tereny aglomeracji dla obszarów nieskanalizowanych (do 

wykluczenia z obszaru aglomeracji). 

Na etapie weryfikacji obszaru i granic aglomeracji przeprowadzono 

zmiany w przebiegu granic aglomeracji wynikające z: 

- włączenia do obszaru aglomeracji terenów skanalizowanych leżących poza 

granicami aglomeracji (np. część miejscowości Płocicz); 

- wykluczenia pojedynczych działek ewidencyjnych nieskanalizowanych 

znajdujących się skrajnie przy granicy aglomeracji, które obsługiwane są 
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przez indywidualne rozwiązania gospodarki ściekowej (zbiorniki 

bezodpływowe lub przydomowe oczyszczalnie ścieków). 

Przeprowadzona weryfikacja obszaru i granic aglomeracji Kamień 

Krajeński wprowadziła zmiany w granicach aglomeracji zmieniając obszar 

aglomeracji. 

Wejście w życie uchwały nie obciąży budżetu Gminy Kamień Krajeński. 

Prawidłowa identyfikacja aglomeracji, jej granice i obszar ma zasadniczy 

wpływ na wyposażanie gminy w system kanalizacyjny i oczyszczalnie ścieków 

oraz realizację przez gminę zobowiązań wynikających z Traktatu Akcesyjnego 

w części dotyczącej dyrektywy ściekowej. 

 
      Radny Bogdan Januszewski zapytał czy przedstawiona tematyka 

aglomeracji odnosi się wyłącznie do aglomeracji ściekowej. 

 

      Inspektor Daria Krajewska udzieliła odpowiedzi twierdzącej. Zwróciła 

uwagę, że włączony został również Płocicz. Podkreśliła, że kolorem 

czerwonym zaznaczone są granice aglomeracji.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 2 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się (B. Januszewski).  

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

Brak.  

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Brak. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 21 grudnia 2020 r.  

  

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Eugeniusz Stryszyk 


